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V tomto čísle naleznete 

Milí čtenáři, 
máme před sebou další podzimní týden, 
ve kterém nebude o dění v evropských 
záležitostech nouze. V  jednání, 
v Lucemburku i prostřednictvím videokon-
ference, bude pokračovat Rada EU  
a probíhá také plenární zasedání Evrop-
ského parlamentu. 
Minulý týden ve čtvrtek a v pátek se 
v Bruselu uskutečnila za poměrně krátkou 
dobu již druhá Evropská rada, tentokrát 
řádné zasedání. Lídři EU měli na progra-
mu současný stav a vývoj jednání o bu-
doucím partnerství EU a Spojeného krá-
lovství, nastavení klimatických cílů EU pro 
rok 2030 směrem k dosažení klimatické 
neutrality do roku 2050, zintenzivnění 
spolupráce v boji proti pandemii covid-
19 a také vnější vztahy, konkrétně vztahy 
EU s Afrikou, situaci ve východním Stře-
domoří nebo Bělorusku. Bližší informace  
o výsledcích jednání Evropské rady si 
přečtěte dále v newsletteru. 
Rada EU se tento týden sejde 
v Lucemburku a také videokonferenčně. 
Rada pro zemědělství a rybolov se 
v pondělí a v úterý schází v Lucemburku, 
aby ministři diskutovali reformu společné 
zemědělské politiky, rybolovná práva 
v Baltském moři nebo strategii „od země-
dělce ke spotřebiteli“.  
V pátek pak proběhne neformální video-
konference ministrů odpovědných za kon-
kurenceschopnost (vnitřní trh a průmysl). 

Na programu budou mít aktuálně vyda-
nou bílou knihu o zahraničních subvencích 
a nastavení inovací v průmyslu. Rovněž 
v pátek se v Lucemburku uskuteční zase-
dání Rady pro životní prostředí. Ministři 
budou jednat o nařízení o evropském 
právním rámci pro klima ve formě částeč-
ného obecného přístupu (bez stanovení 
nového emisního cíle EU pro rok 2030) 
a o závěrech ke strategii EU v oblasti 
biologické rozmanitosti do roku 2030. 
Poslance Evropského parlamentu čeká 
tento týden plenární zasedání, které se 
s ohledem na epidemiologickou situaci 
neuskuteční ve Štrasburku ani v Bruselu, 
ale videokonferenčně. Na programu mají 
celou řadu důležitých témat. V pondělí se 
věnovali především rozpravě o pravi-
dlech pro poskytovatele digitálních slu-
žeb, a sice s ohledem na ochranu soukro-
mí a práv spotřebitelů, a o regulaci umě-
lé inteligence s důrazem na podporu ino-
vací a etické standardy. V úterý je na 
pořadu reforma společné zemědělské 
politiky a pracovní program Komise na 
rok 2021. Středa pak bude patřit vý-
sledkům Evropské rady z minulého týdne, 
poslanci budou diskutovat hlavně o vývoji 
jednání o budoucím vztahu EU se Spoje-
ným královstvím, a protikoronavirovým 
opatření ve vztahu k přístupu žáků v EU 
ke vzdělání. K dalším tématům plenárního 
zasedání bude patřit otázka odlesňování, 
vztahy mezi EU a Běloruskem nebo roz-
hodnutí o vítězi Sacharovovy ceny za 
svobodu myšlení pro rok 2020. 

Úvodník státní tajemnice Mileny Hrdinkové 

Výsledky zasedání Evropské rady  
V Bruselu proběhlo 15. a 16. října řád-
né zasedání Evropské rady. Českou 
delegaci vedl předseda vlády Andrej 
Babiš. Jednání bylo zaměřeno zejmé-
na na budoucí vztahy EU-Spojené krá-
lovství, změnu klimatu, koordinaci 
boje proti covid-19 a vnější vztahy 
zastoupené především vztahy EU-
Afrika. 

Lídři věnovali začátek čtvrtečního jedná-
ní vztahům EU se Spojeným králov-
stvím. Evropská rada přijala závěry, ve 
kterých připomíná, že pokrok v klíčo-
vých otázkách, na nichž má Unie zájem, 
stále není dostatečný k dosažení doho-
dy, a že dohoda o vystoupení a její 
protokoly musí být plně dodržovány.  

Poté proběhla strategická diskuse  
o změně klimatu. Lídři se shodli na po-
třebě zvýšit ambici a aktualizovat rámec 
pro klimatickou a energetickou politiku. 
V přijatých závěrech konstatovali, že 
cíle, které si vytýčí na prosincové Evrop-
ské radě, by měly dosahovat kolektivně. 
V procesu budou brát v potaz i národní 
specifika. Evropská rada také vyzvala 
Komisi, aby přistoupila k hloubkovým 
konzultacím s členskými státy s cílem 
zhodnotit tyto specifika a nabídnout víc 
informací o dopadech na úrovni člen-
ských států. 
Lídři se ve čtvrtek dostali i k diskusi  
o koordinaci boje proti covid-19. Lídři 
vyhodnotili současnou epidemiologickou 
situaci /Pokračování na s. 2/ 
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Sdělení Komise „Renovační vlna“ > Komise 

V rámci avizovaných aktivit ze Zelené dohody pro Ev-
ropu  a navržení navýšení klimatických ambicí pro rok 
2030  Komise 14. října zveřejnila sdělení s názvem 
„Renovační vlna“.  Konstatuje v něm, že víc než 85 % 
z celkového počtu budov v Evropě, cca asi 220 milio-
nů, bylo postaveno v před rokem 2001  a odhaduje, že 
asi 85 % až 95 %  nyní stojících budov bude stát  
i v roce 2050.  

Naprostá většina budov v EU není energeticky efektivní, 
přičemž budovy jsou zodpovědné asi za 40 % spotřeby 
všech energií v EU a za 36 % všech vyprodukovaných 
emisí z energií.  Zároveň pro dosažení navrhovaného na-
výšeného cíle snížení emisí skleníkových plynů v roce 2030 
ze stávajících 40 % na 55 % vůči roku 1990, bude ne-
zbytné snížit emise budov o 60 %, snížit konečnou spotře-
bu energií v budovách  o 14 % a spotřebu vytápění  
a chlazení od 18 %.  
Aktuálně je ovšem v  EU  pouze 1 % všech renovací vyko-
náváno s cílem dosažení výrazné úspory energií. Proto 
Komise vydává sdělení Renovační vlna, s cílem zdvojná-
sobit objem renovovaných domů do roku 2030 a mobi-
lizovat prostředky, které zaručí, že do roku 2030 projde 
35 milionu domů rekonstrukcí.  
Hlavní zásady, pomocí kterých chce Komise tohoto cíle 
dosáhnout je kladení důrazu na princip energetické-
efektivity na prvním místě, dostupnost renovací pro do-
mácnosti se středními a nízkými příjmy, dekarbonizace  
a nárůst  využití obnovitelných zdrojů energie, důraz na 
cirkulární ekonomiku, vysoký životní a environmentální 

standard a respektování estetiky a architektonické 
kvality.  

V rámci sdělení Komise do června 2021 navrhne revi-
ze směrnici o energetické účinnosti a energetickém 
značení budov.  Komise na základě veřejné konzulta-
ce identifikovala zásadní problémy, které brání větší-
mu objemu renovací, a proto navrhne zlepšení dostup-
ných informací, vyjasnění právních opatření a více po-
bídek pro soukromé i veřejné vlastníky.  
Cílem je také zajistit dostatečné a správně zaměřené 
financování,  navýšení kapacit pro poradenství při 
přípravě nových projektů a podpora technologických 
řešení zaležených na udržitelnosti. Zároveň má být kla-
den důraz na cirkulární ekonomiku ve stavebnictví.  
Komise rovněž pomocí zpřístupnění renovací pro do-
mácnosti s nízkými příjmy plánuje bojovat 
s energetickou chudobou a podporovat dekarbonizaci 
sektoru vytápění a chlazení.  
Sdělení zmiňuje celou škálu možných opatření, mezi 
nejdůležitější patří návrh zahrnutí rezidenčního sektoru 
do EU-ETS, zavedení povinného minimálního standardu 
energetické náročnosti budov a větší důraz na průkazy 
energetické náročnosti budov.  
Komise se domnívá, že skrze povinnou alokaci na udr-
žitelné aktivity v rámci nového víceletého finančního 
rámce a nástroje Next generation EU budou mít člen-
ské státy  k dispozici dostatek prostředků pro zmiňova-
né aktivity. /M. Sitta/ 

Zpráva o stavu energetické unie > Komise 

Komise  v půlce října 2020 publikovala již páté sdělení 
o stavu energetické unie.  Sdělení již tradičně pojedná-
vá o  aktuálním vývoji v jednotlivých pilířích energetic-
ké unie za poslední rok. 
Komise uvádí, že poslední rok byl klíčový pro vývoj klima-
tických ambicí Unie, jelikož Evropská rada se v závěrech 
z prosince 2019 zavázala k dosažení klimatické neutrality 
a Komise v souladu s tímto závazkem publikovala sdělení 
Zelené dohody pro Evropu. V souladu s tímto  Komise 
v září navrhla navýšení klimatického závazku  snížení emisí 
skleníkových plynů do roku 2030 z aktuálních 40 % na 
55 % vůči roku 1990.  
V oblasti dekarbonizace členské státy překonaly svůj zá-
vazek snížení emisí skleníkových plynů o 20 % vůči roku 
1990 v roce 2020. Zároveň dojde nejspíše k splnění zá-
vazku podílu 20 % zdrojů obnovitelných energií na spo-
třebě do roku 2020. Současné projekce identifikují, že by 
členské státy mohly dosáhnout podílu 22,8 až 23,1 %. 
Ovšem členské státy nejspíše nedostojí svým závazkům 
v energetické efektivitě.  

V oblasti energetické bezpečnosti aktuální krize covid-
19 ukázala robustnost energetických soustav členských 
států, ovšem aktuálně osm členských států nesplňuje 
požadavek propojenosti 10 % veškeré kapacity elek-
troenergetických soustav. 
Co se týče vnitřního trhu s energiemi, aktuálně 
v oblasti elektroenergeticky řada členských států im-
plementuje nařízení z balíčku Čistá energie pro všech-
ny Evropany, primárně nové nařízení o trhu s elektřinou 
z roku 2019. Na základě analýzy cen elektřiny je 
zřejmé, že ceny napříč celou EU konvergují. Komise 
informuje, že energetickou chudobou v roce 2018 
trpělo asi 34 milionů obyvatel. Její rozprostření není 
rovnoměrné celou Unií  a  řada států udělala za deset 
let významný pokrok.  V oblasti konkurenceschopnosti 
Komise  vidí příležitost v nové European Clean Hydro-
gen Alliance a European Raw Material Aliance.  

Zmíněna je rovněž mezinárodní dimenze snahy EU  
o energetickou tranzici a projekty se sousedními státy  
i na globálním poli. /M. Sitta/ 

a vyzvali Radu, Komisi a členské státy, aby pokračovaly 
v celkovém koordinačním úsilí.  
Pátek byl věnován vnějším vztahům EU. Lídři se 
v kontextu přípravy setkání EU-Africká unie  shodli, že EU 
přikládá posílení strategických vztahů s Afrikou vyso-
kou prioritu. Evropská rada vyjádřila také solidaritu  
a potřebu spolupráce v boji proti pandemii covid-19  
a připravenost podpořit mezinárodní úsilí o oddlužení 
afrických zemí. Rovněž si přeje zapojit africké partnery 
do řešení mobility a všech aspektů migrace. Závěry také 
vyzvaly k posílení spolupráce s Afrikou za účelem prosa-
zování multilaterálních řešení na celosvětové scéně.  

Následně se krátce diskutovala i jiná témata, Evrop-
ská rada znovu potvrdila své Závěry z 1. a 2. října 
2020 a odsoudila další jednostranné a provokativ-
ní akce Turecka ve východním Středomoří a znovu 
vyjádřila svou plnou solidaritu s Řeckem a Kyprem.  
Krátce se diskutovala i situace v Bělorusku. Evropská 
rada podpořila závěry Rady ze dne 12. října 2020 
a vyjádřila solidaritu s Litvou a Polskem s ohledem na 
odvetná opatření Běloruska. Závěry Evropské rady se 
také vrátily k sestřelení letu MH17 a vyzvaly Ruskou 
federaci, aby pokračovala v třístranných jednáních 
s Austrálií a Nizozemskem. /L. Lukačovič/ 
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vých emisích, nařízení o materiálech a předmětech ur-
čených pro styk s potravinami, směrnici o bezpečnosti 
hraček a další předpisy.  
Dále dojde k představení nového legislativního aktu  
k udržitelným produktům. V současnosti EU disponuje 
nejpokročilejším a nejkomplexnějším rámcem politiky 
v oblasti chemických látek na světě, zároveň přetrvá-
vají velké výzvy, na které je nutné reagovat. Komise se 
chce vydat cestou prevence a předejít tak negativním 
důsledkům a škodám způsobenými chemickými látkami. 
Pomocí změny v přístupu chemického průmyslu chce 
Komise bojovat proti závislosti EU na dovozech někte-
rých prospěšných chemických látek, například v sektoru 
zdravotnictví. Vize zelené a udržitelné obnovy chemic-
kého průmyslu v EU by měla podpořit klíčovou roli Unie  
v prosazování udržitelného přístupu k chemickým lát-
kám ve světě. 
Ve středu 14. října byl v oblasti životního prostředí 
zveřejněn rovněž návrh rozhodnutí o 8. evropském 
akčním programu pro životní prostředí, který zakot-
vuje priority EU v oblasti ochrany životního prostředí 
a klimatu do roku 2030, a návrh revize tzv. Aarhus-
kého nařízení o přístupu k právní ochraně v záležitos-
tech životního prostředí. /K. Talašová/ 

Balíček iniciativ zveřejněný 14. října, který navazuje 
na Zelenou dohodu pro Evropu, obsahuje i sdělení Ko-
mise „Strategie EU pro udržitelnost v oblasti chemic-
kých látek – směrem k netoxickému prostředí“.  
Cílem sdělení je zajistit bezpečné, inovativní a udržitelné 
nakládání s chemickými látkami, posílit ochranu lidského 
zdraví a životního prostředí a vydat se směrem k dosaže-
ní netoxického prostředí. Sdělení představuje 50 iniciativ 
legislativní i nelegislativní povahy, které budou v příštích 
letech krok po kroku vést EU k dosažení vytyčeným cílům. 
Komise se ve strategii věnuje především bezpečnému  
a udržitelnému designu, netoxickým materiálovým cyklům, 
inovacím v oblasti průmyslové produkce, chemickým smě-
sím a ochraně před nejvíce škodlivými látkami. Dle Komi-
se je nutné podrobně rozlišit, které chemické látky jsou 
opravdu nenahraditelné a u zbylých rozhodnout o ome-
zení nebo zákazu. Zakázané chemické látky pak nebude 
možné v EU vyrábět anebo je exportovat. 
Mimořádná pozornost bude věnována perzistentním lát-
kám a na látkám narušující endokrinní činnost (tzv. endo-
krinní disruptory), které je dle Komise třeba eliminovat 
v co nejvyšší možné míře. Komise má v plánu i revizi stá-
vající chemické legislativy EU, jejíž páteří je nařízení RE-
ACH a nařízení o klasifikaci a označování látek a směsí. 
Komise oznámila záměr zrevidovat směrnici o průmyslo-

Strategie pro udržitelnost v oblasti chemických látek > Komise 

Strategie k očkování a zavádění vakcín > Komise 

Dne 15. října zveřejnila Komise sdělení k hlavním kro-
kům směrem k účinné strategii očkování a zavádění 
vakcín proti onemocnění covid-19. Ve sdělení Komise 
především představuje hlavní prvky, které by měly 
členské státy zohlednit ve svých strategiích očkování 
proti covidu-19. 

Sdělení k hlavním krokům směrem k účinné strategii očko-
vání a zavádění vakcín přímo navazuje na strategií EU 
pro očkovací látky ze dne 17. června, která kladla důraz 
na zajištění přístupu k bezpečným vakcínám v celé Evro-
pě a podporu vývoje a produkce vakcín na onemocnění 
covid-19.  

Sdělení je členěno čtyř hlavních částí a závěru, které se 
věnují (1) zajištění bezpečné vakcíny, (2) důležitosti bez-
pečnosti a efektivity vakcíny, (3) základním prvkům efek-
tivní očkovací strategie a (4) očkování prioritních skupin 
obyvatelstva.  

Závěr se věnuje především krokům předcházející dostup-
nost vakcíny. Komise v těchto částech vyzdvihuje nejdůle-
žitější prvky a představuje kroky, které podnikne nebo již 
podniká. 
První část obsahuje shrnutí stávající situace, vyzdvihnutí 
důležitosti očkování jako zásadního pilíře k poražení 
pandemie covid-19 a představení společné iniciativy EU 
na zajištění vakcíny, kdy jsou s farmaceutickými společ-
nostmi podepsány předběžné kupní smlouvy. 
V současnosti jsou podepsány smlouvy se společnostmi 
AstraZeneca, Sanofi-GSK a Johnson & Johnson.  

Druhá kapitola se věnuje důležitosti bezpečnosti a efek-
tivity vakcíny. Komise vyzdvihuje důležitost zajištění sou-
ladu urychlení vývoje s dodržením výzkumných a pro-

dukčních standardů na vysoké úrovni, například při do-
držení postupů klinického testování. V tomto ohledu bu-
de zásadní monitorovat bezpečnost jednotlivých vakcín.  
Třetí část uvádí základní prvky očkovací strategie. Dle 
Komise je zásadní, aby se členské státy začali připra-
vovat na distribuci vakcíny a zajistit, aby bylo připra-
vené, až bude bezpečná a efektivní vakcína k dispozici. 
I n fo rmovanos t  spo lečnos t i ,  v če t ně  bo je 
s dezinformacemi, komunikace a sdílení informací mezi 
jednotlivými zúčastněnými stranami a efektivní logistika 
v tomto sehrají důležitou roli.  
Ve čtvrté kapitole je na začátku uvedeno, že prvních 
dnech a týdnech po vyvinutí efektivní vakcíny, bude její 
distribuce významně záležet i na produkční kapacitě. 
Proto bude zásadní zajistit nejprve proočkovanost prio-
ritních skupin populace, přičemž prioritizace by se měla 
odvíjet od mnoha faktorů včetně epidemiologické situa-
ce.  

Mezi možné prioritní skupiny jsou ve sdělení například 
řazení pracovníci ve zdravotnictví, lidé straší 60 let ne-
bo lidé trpící chronickými nemocemi.  
Závěr především opakuje kroky, které je nezbytné 
podniknout před tím, než bude vakcína dostupná, me-
zi které patří například opatření jako je sociální distan-
cování, zajištění dostatečného množství osobních ochran-
ných prostředků, efektivní trasování kontaktů nebo zvy-
šování testovacích kapacit.  
/J. Matera/  
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Zasedání Rady pro zahraniční věci > Rada 

V pondělí 12. října se v Lucemburku uskutečnilo pre-
zenční zasedání Rady pro zahraniční věci. Hlavními 
tématy jednání byly vztahy mezi Srbskem a Kosovem, 
Bělorusko a Rusko. Během oběda ministři diskutovali  
o vztazích s Latinskou Amerikou a Karibikem. Delegaci 
České republiky vedl ministr zahraničí Tomáš Petříček. 
V rámci prvního diskuzního bodu na návrh ČR a dalších 
států vystoupil zvláštní zástupce EU pro dialog Bělehrad – 
Priština, který poskytl svůj pohled na tuto problematiku. 
Vystupující ministři vyjádřili podporu dalšímu aktivnímu 
angažmá EU v regionu a potřebu intenzivní komunikace 
s tamními zeměmi.  
Během debaty o Bělorusku vysoký představitel informo-
val o svém telefonátu s běloruským ministrem zahraničí  
Vladimirem Makejem s tím, že nevidí mnoho nadějí, že by 
byl prezident Lukašenko ochoten k dialogu s EU. V diskusi 
pak ministři potvrdili politickou vůli přijmout druhý balíček 

sankcí, do něhož by měl být zařazen i Alexander Luka-
šenko. Následně minstři schválili přijetí závěrů Rady 
k Bělorusku.   
V rámci diskuze o Rusku panovala shoda, že základem 
dalších vztahů EU s Moskvou zůstává 5 principů přijatých 
v březnu 2016. Někteří ministři přitom kladli důraz na 
potřebu udržování politického dialogu k určitým zahra-
ničně-politickým tématům. Zároveň ministři vyjádřili poli-
tický souhlas s návrhem Německa a Francie uvalit sankce 
na osoby spojené s otravou Alexeje Navalného. 
Během pracovního oběda na téma Latinské Ameriky  
a Karibiku se ministři shodli na zrychleném obnovení 
dialogu na vysoké úrovni s regionem. EU nesmí vyklidit 
pole třetím zemím. Opět rezonovala otázka obchodní 
dohody s Mercosurem a vystupující se rovněž vyjadřova-
li k možnostem zapojení EU do situace ve Venezuele.  
/L. Hadrava/ 

Zasedání Rady pro obecné záležitosti > Rada 

Dne 13. října se v Lucemburku uskutečnilo prezenční 
zasedání Rady pro obecné záležitosti, na němž byla 
ČR zastoupena ministrem Tomášem Petříčkem, respek-
tive ve druhé polovině velvyslankyní Editou Hrdou. 
Hlavními tématy jednání byla aktuální situace ve vy-
jednávání mezi EU a Spojeným královstvím, příprava 
Evropské rady, Konference o budoucnosti Evropy 
a víceletý finanční rámec. 
Na úvod jednání Rada vyslechla informace od místo-
předsedy Komise Maroše Šefčoviče ke stavu implementa-
ce výstupové dohody Spojeného království. Hlavní vy-
jednavač Michel Barnier následně informoval, že od mi-
nulého týdne pokračují intenzivní rozhovory v užším for-
mátu o budoucí dohodě. Na obou stranách je znát vůle 
a  přání nalézt společně dohodu.  
Následně německé předsednictví krátce představilo nové 
pojetí vedení dialogu o právním státu, které sestává  
z horizontální diskuze o situaci v první skupině pěti člen-
ských států, mezi kterými je i ČR. Byla zdůrazněna přede-
vším preventivní povaha mechanismu a cíl v podobě zvý-
šení vzájemné důvěry a porozumění mezi členskými státy. 

V následné diskuzi byla zpráva hodnocena jako dobrý 
základ pro vedení další diskuze, přičemž byla opakova-
ně zdůrazněna nutnost zachování zásad objektivnosti, 
nestrannosti a rovného zacházení.  
Ve vztahu ke klimatu se opět projevily tradiční dva tá-
bory, jeden podporující co nejambicióznější přístup, dru-
hý opatrnější, volající po zohlednění rozdílných startova-
cích pozic členských států a po potřebě diskuze nejen  
o navýšení cílů, ale také o tom, jak je možné těchto cílů 
dosáhnout.  
Z témat vnějších vztahů bylo zmíněno Rusko v kontextu 
případu Alexe Navalného, Turecko v kontextu aktuální-
ho vývoje ve městě Varosha a dalších kroků Turecka ve 
východním Středomoří a také Bělorusko. 

Na závěr zasedání německé předsednictví krátce infor-
movalo o stavu jednání s Komisí a Evropským parlamen-
tem ohledně procesu Konference o budoucnosti Evro-
py, jež jsou zablokována na otázce vedení Konference  
a také o probíhajících jednáních s Parlamentem ohledně 
víceletého finančního rámce 2021-2027 a balíčku obno-
vy. /R. Franěk/ 

Dne 13. října proběhla neformální videokonference 
ministrů práce a sociálních věcí zaměřená na témata 
zapojení a podpora zaměstnanců během restrukturali-
zace a na rovnost žen a mužů na trhu práce. ČR na 
jednání zastupovala náměstkyně ministryně práce  
a sociálních věcí Martina Štěpánková. 
První politickou diskusi na téma zapojení a podpora za-
městnanců během restrukturalizace zahájil komisař Ni-
colas Schmit, který zdůraznil, že evropský trh práce se 
bude muset přizpůsobit kromě dopadů způsobených pan-
demií covid-19 také digitálnímu a zelenému přechodu. 
Ministři se následně shodli, že pandemie covid-19 před-
stavuje katalyzátor změn, ke kterým by muselo dojít ve 
vztahu k dalším změnám na trhu práce i bez stávající pan-
demické krize.  
Za zcela klíčovou součást restrukturalizace byla označena 
hlavně potřeba zvyšování dovedností. Ze strany mnoha 
členských států rovněž zazněl pozitivní ohlas na mobilizaci 
evropských finančních prostředků využitelných pro restruk-
turalizaci trhů práce. 

V diskusi na tématu rovného postavení žen a mužů na 
trhu práce se ministři a ministryně se shodli, že je důleži-
té posílit evropský rozměr genderové rovnosti, včetně 
jeho mainstreamingu. Poukázáno bylo také na hlavní 
problematické oblasti související s trhem práce, kterými 
jsou například nerovnosti v odměňování a důchodech 
mezi ženami a muži nebo „feminizace“ některých odvět-
ví. Rovněž převažoval názor, že nejúčinnější cestou  
k dosažení rovnosti na trhu práce jsou vnitrostátní legis-
lativní nástroje navázané na osvětu a bourání gendero-
vých stereotypů prostřednictvím inkluzivního genderově-
neutrálního vzdělávání.  
V rámci bodu „Různé“ informovalo německé předsednic-
tví o konání tripartitního sociálního summitu. Dále před-
sednictví poděkovalo za úspěšné dokončení jednání k 
návrhu na změnu rozhodnutí o posílené spolupráci mezi 
veřejnými službami zaměstnanosti. Komise závěrem krát-
ce informovala o návrhu na čtvrtou revizi směrnice  
o ochraně pracovníků před karcinogeny a mutageny, 
který byl vydán dne 22. září. /J. Matera na základě 
shrnutí SZB/ 

Videokonference ministrů práce a sociálních věcí > Rada 
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Rámcové pozice schválené v 42. týdnu > Informace 

Rámcová pozici k návrhu nařízení o dočasné odchylce 
od některých ustanovení směrnice Evropského parla-
mentu a Rady 2002/58/ES, pokud jde o používání 
technologií poskytovateli interpersonálních komuni-
kačních služeb nezávislých na číslech ke zpracování 
osobních a jiných údajů pro účely boje proti pohlavní-
mu zneužívání dětí na internetu (vypracovalo Minister-
stvo průmyslu a obchodu) 
Aktualizace rámcové pozice k návrhu nařízení o změně 
nařízení o prosazování pravidel v oblasti mezinárodní-
ho obchodu (tzv. Enforcement Regulation) (vypracovalo 
Ministerstvo průmyslu a obchodu) 

Rámcová pozice ke sdělení Komise Evropskému parla-
mentu a Radě: Zpráva o strategickém výhledu za rok 
2020 mapující cestu k odolnější Evropě (vypracoval 
Úřad vlády ČR) 
Rámcová pozice k návrhu doporučení Rady o koordino-
vaném přístupu k omezení volného pohybu v reakci na 
pandemii covid-19 (vypracovalo Ministerstvo vnitra)  

Rámcová pozice k Doporučení pro Rozhodnutí rady  
o zmocnění k zahájení jednání o protokolu k Dohodě me-
zi Evropskou unií a vládou Liberijské republiky 
o partnerství v oblasti udržitelného rybolovu 
(vypracovalo Ministerstvo zemědělství) 

Program evropských institucí, 20. až 27. října > Informace 

Zasedání Rady pro zemědělství a rybolov, 19. až 
20. října 

Na jednání Rady by měl být přijat obecný přístup  
k balíčku reforem společné zemědělské politiky po roce 
2020.  

Neformální videokonference ministrů vnitra, 21. října 

V souvislosti s šířením koronaviru covid-19 a v návaznosti 
na předchozí videokonferenční jednání ministrů vnitra se 
koná neformální videokonferenční zasedání Rady, jež 
nahrazuje expertní konferenci o budoucnosti Europolu 
v Berlíně. 
Zasedání Rady pro životní prostředí, 23. října 

Na základě závěrů Evropské rady z minulého týdne bylo 
na program zařazeno nařízení o evropském právním 

rámci pro klima ve formě částečného obecného přístupu 
(bez stanovení nového emisního cíle EU pro rok 2030) a z 
programu byl odstraněn bod schválení vnitrostátního re-
dukčního příspěvku EU.  
Neformální videokonference ministrů odpovědných za 
konkurenceschopnost, 23. října 

Hlavním tématem jednání bude politická debata nad 
aktuálně vydanou bílou knihou o zahraničních subvencích 
a druhým bodem jednání je nastavení inovací v průmyslu 
a jejich zefektivnění vzhledem k nastavení vhodného re-
gulatorního rámce a výběru vhodných technologií, tak 
aby bylo dosaženo požadovaných cílů.  

Týden v Evropské unii 

Týdenní monitoring událostí v EU Sekce pro evropské záležitosti Úřadu vlády ČR 
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Členové Výboru pro rozpočet (BUDG) Evropského par-
lamentu se na své schůzi ve středu 14. října shodli na 
navýšení rozpočtu Evropské unie pro rok 2021, zejmé-
na s ohledem na současnou pandemii covid-19 a na 
boj proti klimatické změně.  
Poslanci se shodli na prioritách budoucího rozpočtu  
a navrhují alokaci dalších 39 miliard eur na 15 stěžej-
ních programů EU včetně priorit, jaké jsou podpora Ev-
ropské zelené dohody, digitální transformace, migrace, 
ochrana hranic, podpora vědy, výzkumu a mládeže. Cel-
kový objem předpokládaných výdajů na rok 2021 sta-
novili poslanci na 181 miliard eur. 

Výbor schválil toto navýšení v souladu s mandátem Ev-
ropského parlamentu na vyjednávání víceletého finanč-
ního rámce a také s ohledem na návrh ročních rozpočto-
vých stropů víceletého finančního rámce již schválených 
Komisí. Přípravy na schválení rozpočtu pro příští rok jsou 
neobvyklé v tom, že ještě nebyl nalezen politický kon-
senzus na výši příštího víceletého finančního rámce na 
období 2021-2027, který má vejít v platnost příští rok. 
Poslanci také navrhli Komisi, aby pro případ brzkého 
neschválení víceletého finančního rámce nastínila pohoto-
vostní plán, který by zabezpečil rozpočet EU do příštího 
roku. /J. Janek/ 

Hlasování o prioritách pro rozpočet EU na rok 2021 > Evropský parlament 


